
Protokół Nr  34/2017
 posiedzenia Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu

z dnia 23 października 2017 roku
Rozpoczęcie posiedzenia: godz.10.00.
Zakończenie posiedzenia: godz.11.12.
Miejsce: sala nr 206 Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu, przy al. Wyzwolenia 24.
W posiedzeniu udział wzięli:
Radni  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  ze  składu  stałej  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej
i Promocji Powiatu wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu.
Goście zaproszeni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do protokołu.
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna Owczarek
po powitaniu radnych oraz gości zaproszonych stwierdziła quorum (7 radnych obecnych).
Następnie  udzieliła  głosu  Panu  Mieczysławowi  Gwieździe,  Prezesowi  Powiatowego  Zrzeszenia
„Ludowe Zespoły Sportowe Ziemi Wałbrzyskiej”. Prezes przedstawił działalność stowarzyszenia w
zakresie organizacji zadań, które były objęte umową, w aspekcie przyznanej dotacji przydzielonej
uchwałą z dnia 21 stycznia 2017 roku. Złożył ponadto słowa podziękowania dla całego zarządu
powiatu wałbrzyskiego za zatwierdzenie Sprawozdania cząstkowego za I półrocze 2017 roku. W
ramach realizacji zadań za I pół 2017 roku, a także za okres lipca 2017 roku,  zorganizowano 6
zadań:

 Powiatowy Turniej Piłki Halowej do lat 15
 Strefowy Turniej Piłki Halowej do lat 13
 Powiatowy Turniej Piłki Siatkowej Kobiet i Mężczyzn
 Strefowy Turniej Piłkarska Kadra Czeka Dziewcząt 
 Powiatowy Turniej Piłki Nożnej o Puchar Starosty Wałbrzyskiego 
 Strefowe Zawody Piki Nożnej Puchar lata 2017.

Zwrócił  uwagę na planowanych 5 zadań,  na które przeznaczono wstępnie kwotę  6  tyś  zł,  zaś
zostały  wykonane  na  kwotę  5781  zł.  Odniósł  się  do  uwag  zarządu  do  sprawozdania
przedstawionego przez stowarzyszenie.  W odniesieniu do zarzutu dotyczącego braku charakteru
ponadpowiatowego organizowanych imprez wyjaśnił,że zakres realizowanych zadań był możliwy
do zrealizowania stosownie do posiadanych środków finansowych.  Dodał, że w ramach kwoty 10
000 zł było zaplanowanych 10 zadań. Pan prezes przypomniał także o istotnym elemencie, który
stanowi fundament działania każdego stowarzyszenia jakim są działacze. Nadmienił o aktualnych
brakach kadrowych w tej organizacji i o problemach  z tym związanych, a w tym między innymi o
braku możliwości zorganizowania dwóch zadań zaplanowanych jeszcze na rok bieżący. Z tej też
przyczyny zostały wypowiedziane  zawarte   umowy.   Prezes  wyraził  wolę  dalszego wspierania
stowarzyszenia  przy  organizacji  zaplanowanych  na  przyszły  rok  zadań,  z  jednoczesnym
wyrażeniem prośby do radnych o wyrozumiałość i przychylność w kwestii przekazywania środków
na działalność stowarzyszenia w roku 2018. 
Wicestarosta  Powiatu  Wałbrzyskiego  Krzysztof  Kwiatkowski  zwrócił  się  do  radnej  Ewy
Woźniak  z  sugestią  rozważenia  możliwości  wsparcia  organizacyjnego,  a  także  merytorycznego
Powiatowego Zrzeszenia „Ludowe Zespoły Sportowe Ziemi Wałbrzyskiej”. Zaznaczył, że zarówno
zarząd, jak i pracownicy merytoryczni tut. Starostwa wspierali i pomagali dotąd tej organizacji, w
miarę posiadanych możliwości. 
Radna Ewa Woźniak zadeklarowała pomoc od tzw. strony technicznej, np. w rekrutacji drużyn
sportowych  na  terenie  niektórych  gmin  powiatu  wałbrzyskiego.  Zapewniła,  że  cały  czas  jest
aktywna i zaangażowana w życie sportowe na terenie powiatu wałbrzyskiego.
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna Owczarek
zapytała czy są uwagi do proponowanego porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik nr 3
do protokołu).  
Uwag  do  porządku  obrad  nie  zgłoszono  zatem  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki
Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna Owczarek z przystąpiła do procedury przegłosowania
porządku obrad w następującym brzmieniu:



1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji.
3. Rozpatrzenie i  zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie

uchwalenia  na  rok  2018  programu  współpracy  Powiatu  Wałbrzyskiego  z  organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia
2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (t.j. Dz. U. Z 2016 r.  poz.
1817, z późn. zm.).

4. Opiniowanie  wniosków  o  przyznanie  nagród  Starosty  Wałbrzyskiego  za  osiągnięcia
w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury.

5. Informacja  o naborze  uczniów do szkół  dla  których organem prowadzącym jest  Powiat
Wałbrzyski na rok szkolny 2017/2018.

6. Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok  szkolny  2016/2017,  w  tym
o wynikach sprawdzianów i egzaminów zgodnie z art.11 ust.7 ustawy z dnia 14 grudnia
2016 r. - Prawo oświatowe.

7. Sprawy bieżące.                                   
                            
Ad 1
W wyniku  głosowania  7  za,  0  przeciw,  0  wstrzymujących  się  (7  radnych  obecnych),  Komisja
przyjęła porządek obrad wraz ze zmianami.

Ad 2
Protokół  z  poprzedniego  posiedzenia  komisji  został  przyjęty  w  wyniku  głosowania:  7  za,
0 przeciw, 0 wstrzymujących się (7 radnych obecnych).

Ad 3
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty Aneta Błaszkiewicz omówiła projekt
uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie uchwalenia na rok 2018 programu współpracy
Powiatu Wałbrzyskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3
ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (t.j.
Dz. U. z 2016 r.  poz. 1817, z późn. zm.) - stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Powiedziała, że na
sfinansowanie  działań   realizowanych  przez  NGO  przeznacza  się  kwotę  200  tyś  zł,  z  czego
150 tyś zł przeznacza się na budżet partycypacyjny, zaś kwota 50 tyś zł zostanie przeznaczona  na
tzw. otwarte konkursy ofert, tryb 19 a – inicjatywa lokalna. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna Owczarek
otworzyła dyskusję.
Uwag nie zgłoszono.
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna Owczarek
poddała pod głosowanie pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego
w sprawie uchwalenia na rok 2018 programu współpracy Powiatu Wałbrzyskiego z organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (t.j. Dz. U. z 2016 r.  poz. 1817, z późn. zm.).
W wyniku glosowania: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (7 radnych obecnych na sali obrad,
ww. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.

Ad 4
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty Aneta Błaszkiewicz   przedstawiła
wnioski  o  przyznanie  nagród  Starosty  Wałbrzyskiego  za  osiągnięcia  w  dziedzinie  twórczości
artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury  (materiał stanowi załącznik nr 5 do protokołu).
Zwróciła uwagę na fakt, że 3 spośród złożonych wniosków nie spełniają założonych kryteriów:
Stowarzyszenie Kresowanie – swoją działalność rozpoczęło we wrześniu br.,  Parafia Rzymsko-
Katolicka pw. Ś. Barbary w Wałbrzychu, a ponadto jeden z wnioskodawców zgłosił sam siebie – co



jest niezgodne z zasadami ustalonymi w drodze stosownej uchwały.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna Owczarek
otworzyła dyskusję.
Radna  Ewa  Woźniak  odniosła  się  do  odrzuconego  z  przyczyn  formalnych  wniosku
Stowarzyszenia Kresowianie i zapytała jaki powinien być okres działalności takiej organizacji, aby
wiosek mógł być uwzględniony. 
Wicestarosta  Powiatu  Wałbrzyskiego  Krzysztof  Kwiatkowski wyjaśnił,  że  przedmiotowe
stowarzyszenie w złożonym wniosku wykazało działania  realizowane w ubiegłym roku,  jednak
formalnie  nie  zostało  ono  jeszcze  zawiązane.  Dodatkowo,  stowarzyszenie  przypisuje  sobie
organizację wydarzenia, które de facto sfinansowane i zrealizowane było przez powiat wałbrzyski
w  ramach  cyklu  imprezy  z  Dolnośląskiej  Stolicy  Kultury,  przy  dofinansowaniu  z  Urzędu
Marszałkowskiego.  Dodał,  że  powiat  wałbrzyski  od  samego  początku  współfinansował  Galę
Kresowiaków. Podkreślił jednocześnie istotę współpracy z innymi podmiotami.
Radna  Ewa  Woźniak  zwróciła  uwagę  na  fakt,  że  o  nagrody  mogą  się  także  ubiegać  grupy
nieformalne i indywidualne osoby. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski powtórzył,  że zasady składania
wniosków  określone  zostały  stosowną  uchwałą,  dodając,  że  na  pewno  nie  można  zgłosić
stowarzyszenia, które działa zbyt krótko, aby przypisać sobie realizację zadań z ubiegłego roku.
Więcej uwag nie zgłoszono.
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna Owczarek
poddała  pod  głosowanie  pozytywne  zaopiniowanie  przedstawionych  wniosków  o  przyznanie
nagród  Starosty  Wałbrzyskiego  za  osiągnięcia  w  dziedzinie  twórczości  artystycznej,
upowszechniania i ochrony kultury.
W wyniku głosowania: 5 za, 0 przeciw, 2 wstrzymujących się (7 radnych obecnych na sali obrad),
ww. wnioski zostały zaopiniowane pozytywnie. 

Ad 5
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty Aneta Błaszkiewicz   przedstawiła
„Informację o naborze uczniów do szkół dla których organem prowadzącym jest Powiat Wałbrzyski
na rok szkolny 2017/2018” – stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Przedstawiła następujące dane:

1. Zespół Szkół im. Marii  Skłodowskiej-Curie w Szczawnie-Zdroju - zostały uruchomione
3  klasy:  2  na  poziomie  liceum  ogólnokształcącego,  1  klasa  na  poziomie  technikum-
dwuzawodowa  klasa  łączona  (technik  ochrony środowiska-podobny poziom naboru  do
roku  ubiegłego  i  technik  spedytor-wzrost  naboru).  Zasadnicza  szkoła  zawodowa  i
policealna  ponownie nie zrekrutowały uczniów i słuchaczy. 

2. Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Nowym Siodle:  do  klasy pierwszej szkoły
podstawowej zrekrutowane zostały w sumie 3 osoby. Zaznaczyła, że nie ma już naborów do
gimnazjum, które zostało włączone do szkoły podstawowej. Dodała,  że w grupie dzieci
niesłyszących i słabosłyszących nie ma naboru. 

3. Zespół  Placówek  Resocjalizacyjnych  w  Walimiu  (obecnie  Młodzieżowy  Ośrodek
Socjoterapii)  –  do  klasy siódmej  szkoły podstawowej  wpłynęły 2  zgłoszenia;  do  klasy
zasadniczej Branżowej Szkoły  Zawodowej – 13 osób – stan 48.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna Owczarek
otworzyła dyskusję.
Rada  Ewa  Woźniak zasugerowała  otwarcie  klasy  medycznej  w  Zespole  Szkół  im.  Marii
Skłodowskiej-Curie  w  Szczawnie-Zdroju.  Dodała,  że  można  by  tego  dokonać  działając  w
porozumieniu  z  uzdrowiskiem.  Radna  poddała  również  pod  rozwagę  kwestię  zgłoszenia  do
Ministerstwa Edukacji  przez organ prowadzący propozycji utworzenia na poziomie zasadniczej
szkoły zawodowej np. profilu asystent pielęgniarki. Radna zasugerowała również zainicjowanie np.
kursów zawodowych dla kierowców. Dodała, że chodzi o to, aby w tę szkołę „tchnąć życie”. 
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty Aneta Błaszkiewicz  wyjaśniła, że
obecny system edukacyjny nie pozwala na uruchomienie kierunków promedycznych na poziomie



liceum czy też technikum.  Dodała,  że  taki  kierunek może być  utworzony jedynie  na poziomie
policealnym,  na  którą  szkoła  w  Szczawnie-Zdroju  nie  rekrutuje  słuchaczy.  Wspomniała  że
placówka realizuje kierunek licem ogólnokształcące o nachyleniu medycznym. 
Wicestarosta  Powiatu  Wałbrzyskiego  Krzysztof  Kwiatkowski  zwrócił  uwagę  na
zapotrzebowanie na kierowców zawodowych. Powiedział, że obecnie na europejskim rynku pracy
brakuje 300.000 kierowców zawodowych, zaś polscy przedsiębiorcy zgłosili zapotrzebowanie na
ogólną liczbę 25 tyś kierowców zawodowych. W odniesieniu do realizacji kursów dla kierowców,
powiedział,  że należy wziąć przede wszystkim pod uwagę możliwości kadrowe i techniczne do
wprowadzenia nowych zawodów. Nadmienił tutaj m.in. o  braku baz transportowych dla szkolenia
mechanika.  Dodał, że nadal występujący niż demograficzny ma także wpływ na niski nabór do
placówek oświatowych. 
Radny Bogusław Uchmanowicz potwierdził,  że na rynku pracy brakuje nie tylko mechaników
samochodowych, ale także traktorzystów. 
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, Promocji  i  Oświaty Aneta Błaszkiewicz  wyjaśniła  że
klasyfikacja zawodów w Polsce określa podbudowę dla każdego zawodu. Dodała, że na zawody
medyczne została określona podbudowa średnia, zatem pielęgniarką można zostać po ukończeniu
szkoły  policealnej,  natomiast  wyższe  zawody  medyczne  wymagają  wyższego  wykształcenia
medycznego lub wykształcenia magisterskiego.  Następnie pani naczelnik wspomniała o wynikach
potwierdzających kwalifikacje w zawodzie w stosunku do ubiegłego roku, wskazując, że w Zespole
Szkół  im.  Marii  Skłodowskiej-Curie  w Szczawnie-Zdroju  profil  „technik  ochrony środowiska”
uzyskał 100% zdawalność w części teoretycznej. Zaznaczyła, że w przypadku rozpatrywania dobra
szkoły  należy  także  wziąć  pod  uwagę  aspekt  zdawalności  w  niej  egzaminów.  Nadmieniła,  że
w  liceum  zdawalność  egzaminu  maturalnego  wyniosła  59%,  zaś  w  technikum  ww.  placówki
zdawalność ta była na poziomie 87%. 
Więcej uwag nie zgłoszono.
Informacja została przyjęta przez aklamację (7 radnych obecnych na sali obrad).

Ad 6
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty Aneta Błaszkiewicz   przedstawiła
„Informację o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016/2017, w tym o wynikach
sprawdzianów i  egzaminów zgodnie  z  art.11  ust.7  ustawy z  dnia  14  grudnia  2016  r.  -  Prawo
oświatowe” – stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Nadmieniła, że od września br. w Szczawnie-
Zdroju  funkcjonuje  filia  Powiatowej  Poradni  Psychologiczno-Pedagogicznej  w  Wałbrzychu.
Dodała, że filia nastawiona jest głównie na pracę we wczesnym wspomaganiu rozwoju dziecka. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna Owczarek
otworzyła dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono.
Więcej uwag nie zgłoszono.
Informacja została przyjęta przez aklamację (7 radnych obecnych na sali obrad).

Ad 7
Przypomniała  o  planowanej  wizytacji  powiatowych  placówek  oświatowych  oraz  opiekuńczo-
wychowawczych,  zgodnie  z  załączonym  do  zawiadomienia  na  komisję  harmonogramem.   W
związku  z  brakiem  dalszych  uwag  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i
Promocji  Powiatu  Grażyna  Owczarek zamknęła  posiedzenie  Komisji.  Na  tym  protokół
zakończono.
Protokół sporządziła:
Anna Gromniak
                             Przewodnicząca

Komisji Oświaty Polityki Społecznej i Promocji Powiatu 
                      
        /-/  Grażyna Owczarek

Załączniki do niniejszego protokołu dostępne są w Biurze Rady. 
                      Integralną część protokołu stanowi nagranie przechowywane na nośniku CD. 




